
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2010 
  

  

z XXXIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 8 czerwca 2010 roku. 

  

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w dniu 8 czerwca i w dniu 9 czerwca. 

W dniu 8 czerwca rozpoczęła się o godzinie 15
00

 i o godzinie 15
40

 została ogłoszona przerwa 

do dnia 9 czerwca do godziny 13
00

. 

W dniu 9 czerwca zakończyła się o godzinie 14
45

. 

Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólna liczbę 14 radnych w sesji brało udział 14 radnych, co stanowi 100 %. 

W sesji uczestniczyło 5 pracowników urzędu gminy oraz 1 osoba zainteresowana obradami. 

  

  

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy 

     - stwierdzenie quorum. 

2. Podjęcie uchwał. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie obrad XXXIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

  

  

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 
  

  

XXXIV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył Zbigniew Drewnowski – 

przewodniczący Rady Gminy . Powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

  

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

  

  

Ad. 2 

Podjęcie uchwał. 
  

  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że są przygotowane następujące 

projekty uchwał : 

1. w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, 

2. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wilków województwo 

lubelskie, 

3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Słubice województwo 

mazowieckie, 

4. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gąbin województwo 

mazowieckie, 

5. zmieniający uchwałę w sprawie budżetu gminy na 2010 rok 



6. w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z 

organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2010 rok, 

7. w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

  

Przekazał, że w związku z powołaniem na stanowisko zastępcy wójta pan Rafał Żelazek 

złożył rezygnację z mandatu radnego. Rada Gminy ten fakt przyjmuje w formie uchwały. 

Odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXIV/203/2010 
w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcie mandatu radnego 

  

  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o komentarz do trzech kolejnych uchwał, które są 

podobnej treści. 

  

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że wpłynęło pismo ze sztabu kryzysowego o trzech najbardziej 

poszkodowanych przez powódź gminach w Polsce. Solidaryzując się z tymi gminami poprosił 

o wsparcie finansowe dla każdej po 10 tysięcy złotych. 

Poprosił o podjęcie tych uchwał. 

  

Nikt nie zabrał głosu. 

  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Wilków, województwo lubelskie. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXIV/204/2010 
w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Gminie Wilków, województwo lubelskie 

  

  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Słubice, województwo mazowieckie. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXIV/205/2010 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Słubice, województwo mazowieckie 

  

  

Przewodniczący Rady Gminy Zławieś Wielka odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Gąbin, województwo mazowieckie. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 



  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXIV/206/2010 
   w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Gąbin, województwo mazowieckie 

  

  

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok. 

  

Krzysztof Rak – radny 

Odczytał interpelację dotyczącą planowanych zmian w budżecie gminy. 

 

Przysiek 08.06.2010 

Interpelacja 

Analizując zmiany w budżecie nie sposób nie odnieść się do dwóch kwot: 

1) 160 tys. złotych na projekt budowlany zabezpieczenia osiedla 

„Nasza Dolina" w miejscowości Czarnowo przed powodzią 

2) 200 tys. złotych na sfinansowanie wydatków związanych z 

prowadzoną akcją przeciwpowodziową 

Koszty te gmina ponosi z pana winy, panie wójcie, ponieważ to pan forsował 

uchwalenie planu miejscowego dla Czarnowa (osiedle „Nasza Dolina") , a 

trzeba przecież pamiętać, że za kilka dni znów będzie „przechodzić" 

przez Wisłę kolejna fala powodziowa co spowoduje wzrost kosztów o 

następne 100-200 tys. złotych. Jeżeli powstanie stacja pomp to będzie to 

jeszcze większe obciążenie dla budżetu,  może nawet  ki lkumil ionowe,  

nie  wspominając  o kosztach utrzymania takiego urządzenia. 

Powstaje zatem pytanie: Jakimi to przesłankami kierował się pan 

podejmując decyzję zezwalającą na powstanie osiedla „Nasza Dolina"? 

Przecież wiedział pan doskonale, że są to tereny zalewowe. Zawsze takimi 

były. Czy kierował się pan interesem gminy czy kogoś zupełnie innego? 

Przecież gmina ma z tego powodu same problemy. 

Dodatkową wątpliwość budzi fakt ustanowienia 0% stawki za opłatę 

planistyczną- czyli z tytułu wzrostu wartości nieruchomości od pana Rolirada, 

z jego firmy, do gminy nie wpłynęła ani jedna złotówka. A przecież z 

tych pieniędzy można by w całości lub części sfinansować budowę 

urządzeń zabezpieczających osiedle „Nasza Dolina" przed powodzią. 

I na koniec- na sesji z 12 grudnia 2008 r. (XXI sesja ) na moje pytanie-

Czy gmina nie wiedziała o tym, że tereny osiedla „Nasza Dolina" w 

Czarnowie są terenami zalewowymi pan odpowiedział, że nie było takich 

dokumentów. A co pan zrobi , panie wójcie, gdy takie dokumenty zostaną 

okazane? 

W związku z tym wnoszę w trybie interpelacji o przedstawienie 

dokumentów źródłowych dotyczących: 



1)  Procesu wydawania decyzji  odnośnie zmiany przeznaczenia 

tych gruntów(z rolnych na budowlane) oraz procesu wydawania 

pozwoleń na budowę 

2)  Związanych z odstąpieniem od renty planistycznej 

3)  Wiedzy, którą Urząd Gminy posiadał na temat terenów 

zalewowych w Czarnowie 

4)  Uchwalenia planu miejscowego dla tych terenów 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że jest to akt oskarżenia , który nie ma nic wspólnego z projektem zmian w 

budżecie. 

  

Krzysztof Rak – radny 

Podkreślił, że kwoty, o których mowa widnieją w budżecie. 

  

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w treści przedstawionej 

jako druk Nr 5. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 7 głosach „za”, 6 wstrzymujących się i 1 

przeciwnym 

Uchwałę Nr XXXIV/207/2010 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok 

  

  
Mirosława Mycak – inspektor d/s Rady Gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2010 rok. 

  

  

  

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że przykro jest słyszeć, że nie ma chętnych organizacji do współpracy z gminą. 

  

Mirosława Mycak - inspektor d/s Rady Gminy 

Odpowiedziała, że w trybie tej uchwały. 

  

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że trzeba zachęcić organizacje , żeby współpraca się układała. 

  

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

  

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 



Odczytał projekt uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2010 rok. 

  

  

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 11 głosach „za” i 3 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XXXIV/208/2010 
w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

                 pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku   

                 publicznego na 2010 rok 
  

  

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że ostatnią uchwałą jaką Rada będzie podejmowała to w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

W związku z tym poprosił o zgłoszenie trzech kandydatur do komisji skrutacyjnej. 

  

Zgłoszono następujące kandydatury, które wyraziły chęć pracy w komisji skrutacyjnej i tak: 

1. Krystyna Rębacz, 

2. Dynasiński Szczepan, 

3. Pyzik Andrzej. 

  

Komisja skrutacyjna wybrała ze swego grona przewodniczącego i został nim pan Andrzej 

Pyzik. 

  

  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy. 

  

  

Pan Zbigniew Drewnowski zgłosił kandydaturę pana Mirosława Trzybińskiego, 

pan Zbysław Krawulski zgłosił kandydaturę pani Małgorzaty Kutnik, 

pan Zenon Podgórski zgłosił kandydaturę pana Henryka Lizaka. 

  

Osoby zgłoszone wyraziły zgodę na kandydowanie. 

  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że, żeby głos był ważny to dwa nazwiska muszą 

zostać skreślone. 

  

Rozdano karty do głosowania. 

Akt głosowania. 

Komisja skrutacyjna obliczyła głosy. 

  

Andrzej Pyzik – przewodniczący komisji skrutacyjnej 

Odczytał protokół z tajnego głosowania w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Zławieś Wielka spisany na XXXIV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka w dniu 8 

czerwca 2010 roku. 



  

Kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów: 

Mirosław Trzybiński – 5, 

Henryk Lizak – 3, 

Małgorzata Kutnik – 6. 

  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie dokonano wyboru wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Zławieś Wielka, ponieważ nikt z kandydatów nie uzyskał większości głosów 

ustawowego składu rady. 

Zamknął pierwsze posiedzenie XXXIV sesji. Poinformował, że dalszy ciąg sesji odbędzie się 

w dniu jutrzejszym, czyli w dniu 9 czerwca o godzinie 13
00

. 

  

  

Przewodniczący Rady Gminy w dniu 9 czerwca wznowił XXXIV sesję Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

Poprosił komisję skrutacyjna o przystąpienie do pracy i przygotowanie kart do głosowania . 

Przypomniał, że w wyniku wczorajszego głosowania kandydatami na wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy zostali radna Małgorzata Kutnik i radny Mirosław Trzybiński i żeby głos był 

ważny należy skreślić nazwisko jednego kandydata. 

  

Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania. 

  

Akt głosowania. 

  

Andrzej Pyzik – przewodniczący komisji skrutacyjnej 

Oznajmił, że kandydaci na wiceprzewodniczącego Rady Gminy otrzymali po 7 głosów. 

Poprosił o 15 minut przerwy. 

  

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 13
05

 ogłosił 10 minut przerwy. 

O godzinie 13
15

 wznowił XXXIV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka.. 

Oznajmił, że odbędzie się kolejna tura wyboru wiceprzewodnicząceg0 Rady Gminy. 

  

Poprosił o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

  

Radny Krzysztof Rak zgłosił radnego Henryka Lizaka. 

  

Radny Henryk Lizak wyraził zgodę na kandydowanie. 

  

Nikt więcej nie zgłosił żadnego kandydata. 

  

Komisja skrutacyjna przystąpiła do pracy. 

  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jeżeli ktoś jest za kandydatem nie skreśla jego 

nazwiska. 

  

Akt głosowania. 

  

Andrzej Pyzik – przewodniczący komisji skrutacyjnej 

Poinformował, że radny Henryk Lizak otrzymał 14 głosów „za”. 

  



Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

  

  

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXIV/209/2010 
w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

  

  

Ad. 3 

Wolne wnioski i zapytania. 
  

  

Przewodniczący Rady Gminy przekazał radnym życzenia od posła Jerzego Wenderlicha z 

okazji XX lecia samorządu. 

  

Krzysztof Rak – radny 

Zwrócił uwagę, że wiata przystankowa w Przysieku jest cały czas zdewastowana, a miała być 

naprawiona. 

Mieszkańcy Błotek proszą o wycięcie dwóch suchych drzew, które stwarzają zagrożenie. 

Chciałby wiedzieć, co dzieje się w sprawie przedszkola w Rozgartach. 

  

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że na działce gdzie ma być świetlica w Górsku zostały wycięte drzewa i dalej nic 

się nie dzieje. 

  

Henryk Lizak – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za zaufanie i wybór na wiceprzewodniczącego Rady Gminy. 

Zapytał, czy ktoś interesuje się terenem w Rozgartach w okolicy gdzie skręca się do Starego 

Torunia. 

  

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o postawienie znaku podporządkowania na skrzyżowaniu drogi w Gutowie koło 

leśniczówki. 

Wnioskowała o wyrównanie drogi mlecznej koło państwa Pytlów i za panią Borkową. 

Zgłosiła, że są dziury na drodze wgłębnie bitumowanej od Pędzewa i od Złejwsi Małej 

do Gutowa. 

  

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy jest możliwość postawienia wiaty przystankowej w Toporzysku w miejscu 

rozbitej. 

  

Teresa Balicka – radna 

Poprosiła o wywiezienie śmieci od pani Jaworskiej i naprawienie drogi z Cichoradza do 

Łążyna. 

Przekazała, że pan Dworzecki z Rzęczkowa pytał, czy będzie do jego posesji doprowadzona 

kanalizacja. 

  

Andrzej Pyzik – radny 



Poinformował, że gospodarstwo państwa Michalskich jest zalewane, bo są wycieki z 

kolektora. 

Zapytał, czy były prowadzone rozmowy z prezydentem Torunia panem Zalewskim w tej 

sprawie. Spowodowane jest to naruszeniem struktury ziemi. 

  

Małgorzata Kutnik – radna 

Chciałaby dowiedzieć się czegoś więcej na temat sytuacji powodziowej w gminie. 

Zapytała, czy nie należy omówić na sesji tematu służby zdrowia w gminie, ponieważ jest 

wiele uwag na temat jej funkcjonowania, oczekiwania społeczeństwa były inne. 

  

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że można zaprosić pana Wawrzeńczyka na sesję. 

  

Zbysław Krawulski – radny 

Uważa, że jeżeli powstanie śluza w Czarnowie to nie ma sensu ciągnięcia wody do pana 

Wegnera. Może będzie trzeba tych ludzi wysiedlić bo sytuacja będzie się powtarzała. 

Zapytał, czy pan Rolirad będzie partycypował w kosztach poniesionych z tytułu powodzi i 

dlaczego zakupiony autobus jeszcze nie jeździ. 

  

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że pan Rolirad buduje domy patrząc z perspektywy korzyści. Może gdzieś jeszcze 

kupuje tanie tereny zalewowe buduje i wprowadza ludzi w błąd. 

Należy na to zwrócić szczególną uwagę. 

Pan Rolirad powinien partycypować w kosztach walki z powodzią. 

  

Andrzej Pyzik – radny 

Trzeba się zastanowić nad całkowitym zakazem budowy domów na tym osiedlu i 

możliwością wykupienia tych domów jeślijest to teren zalewowy. Gmina będzie ponosiła 

koszty budowy śluzy i jej utrzymania, a to nie daje żadnej gwarancji. 

Stwierdził, że Stary Toruń też jest zalany i nikt się tym nie interesuje. 

  

Zbigniew Drewnowski –  przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że trzeba zastanowić się nad rachunkiem ekonomicznym, czy tańsza jest budowa, 

czy wykupienie. 

  

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że teraz należy robić wszystko, żeby tych ludzi nie zalało, to jest ich cały dobytek. 

  

Zbysław Krawulski – radny 

Postawienie śluzy nie jest dla wszystkich rozwiązaniem. 

Stwierdził, że jego pola i sąsiadów też trzeba brać pod uwagę. 

Poinformował, że w jego sytuacji będzie musiał likwidować bydło bo kupowanie dla bydła 

karmy jest nieopłacalne. 

Przekazał, że pan Wegner prosi o przywiezienie gruzu. 

  

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

1. Przekazał, że do tematu wiaty przystankowej w Przysieku powróci niebawem, bo 

wszystkie prace w terenie opóźnione są przez powódź. 

2. Kierownik Referatu Rolnictwa sprawdzi o jakie drzewa chodzi w Błotkach. 



3. Przedszkole w Rozgartach – dokumenty złożone są w Urzędzie Marszałkowskim i 

oczekują na rozstrzygnięcie konkursu. 

4. Radny Podgórski w dniu wczorajszym był przeciwny zmianom w budżecie, a w tej 

uchwale była uwzględniona kwota na budowę domu kultury w Górsku. Projektant 

napotkał na pewne problemy, bo musi być wentylacja wymuszona. Może za dwa 

tygodnie będzie pozwolenie na budowę. Urząd wystąpił z wnioskiem o przyznanie 

środków unijnych na tą budowę i do czasu kiedy nie nastąpi podpisanie umowy na 

dofinansowanie nie można nawet zrobić przetargu. Nie ma nawet terminu 

kiedy nastąpi rozstrzygnięcie konkursu. 

5. Na terenie Rozgart, o który mówił pan Lizak na powstać restauracja i hotel. 

Inwestor załatwia stosowne pozwolenia i uzgodnienia. 

6. Znak drogowy w Gutowie jest istotny, od środy podejdziemy do tematu. 

7. Jeżeli nie będzie padało to równiarka zacznie prace na drogach od środy. 

8. Wiata przystankowa w Toporzysku – niebawem ruszy jej budowa. 

9. Śmieci od pani Jaworskiej zostaną wywiezione. 

10. Naprawa drogi do pana Dworzeckiego – jest tam bruk, można ją w 

przyszłości zabitumować, ale mieszkają tam tylko dwie rodziny. Zostanie doraźnie 

naprawiona. 

11. Według dokumentacji posesja pana Dworzeckiego nie jest przewidziana do 

podłączenia do kanalizacji, ale niech pan Dworzecki w tej sprawie zgłosi się do 

urzędu. 

12. Z prezydentem Torunia nie prowadził rozmów. Sprawa zgłoszona była do 

sztabu kryzysowego, jest to teren miasta Torunia, ale wystąpi w tej sprawie 

ponownie. 

13. Powodzie były od zawsze i od zawsze pola były zalewane, to nie jest mu 

obojętne. 

14. Do pana Wegnera zostanie doprowadzona woda, jeżeli tego nie chce niech 

złoży to na piśnie. 

15. Przez Włocławek przepływa 5400 m
3
 wody na sekundę, a przez kanał 4m

3
 /s. 

Kanał będzie płynął i jeśli poziom wody w Toruniu wynosi 859 cm, przeliczają to 

na promile to daje to podniesienie wody o 3 milimetry. Twierdzenie, że zamknięcie 

kanału spowodowało podniesienie wody jest nieprawdziwe, a wody tej nikt nie 

przejmie tylko Wisła. 

16. Zadaniem własnym gminy jest ochrona przed powodzią. W drugim dniu 

powodzi Wojewoda przekazał 100 tysięcy złotych na walkę z powodzią. Gmina 

płaci za paliwo do pomp. Dla ludzi, którzy ciężko pracują przy powodzi gmina 

kupuje posiłki. 

17. Autobus zakupiony został za 70 tysięcy, ale w czasie jazdy wychodzi wiele 

mankamentów. Wczoraj przeszedł przegląd techniczny, ale kierowca zgłosił, że jest 

coś nie tak z kierownicą. 

18. Gruz zostanie dostarczony. 

19. Odszkodowanie za powódź należą się, ale po spełnieniu określonych 

warunków. Po złożeniu wniosku komisja idzie w teren, robi też zdjęcia, nie było 

zalanych mieszkań. 

20. Zgłoszonych jest 19 podsiąków wału. Wał ma 20 kilometrów. Zabezpieczone 

są workami 3 podsiąki, powodzi tej trzeba się bać. 

21. Budowy pana Rolirada radny Podgórski niech zgłosi do organów ścigania. 

22. Nie przewiduje wykupu terenów i domów od pana Rolirada. 

23. Stan przepompowni na kanale nie jest zadawalający, a rozmowy z 

panem Złotnikiewiczem nic nie dają. 



24. Na polecenie Wojewody powołana będzie komisja , która oszacuje szkody u 

rolników. 

  

Mirosław Kwiatkowski – Kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że na terenie gminy jest 25 kilometrów wału. Zaczyna się w Toruniu, a kończy 

w Czarnowie. Nie jest żadną tajemnicą, że wał przesiąka na całym odcinku. Ważne jest to, 

żeby woda, która przesiąka była czysta, żeby nie było części ilastych. W chwili obecnej jest to 

naturalne przesiąkanie powolne i wielogodzinne. 

Gmina korzysta z pomocy druhów ochotniczych straży, którzy mają sprzęt, telefony, 

krótkofalówki. Wał obserwowany jest cały czas. Dziury zostały zabezpieczone workami. 

Działania przeciwpowodziowe w gminie nadzoruje państwowa spraż z Torunia. Nie ma 

konieczności naprawy wału. Wał jest przygotowany na wodę o wysokości 10,5 metra. Z 

ostatnich danych wynika, że druga fala będzie niższa o 80 centymetrów. Woda cały czas idzie 

w dół. 

Odszkodowania po 6 tysięcy złotych mają być dla tych, którzy mają zalane mieszkania. 

Ewakuacji żadnych nie było i wyprowadzania bydła też nie. 

  

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że zgłaszał, że podjazd na wał koło pani Gaborowej jest jedną wielką galaretą 

, nie ma nawet możliwości podejścia. Są jeszcze oczka wodne przy wale w odległości 4-5 

metrów i maja głębokość 6-8 metrów, to też jest zagrożenie. 

  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Administratorem wału jest Wojewódzki Zarząd Melioracji Wodnych. Oczek wodnych koło 

wału jest kilkanaście na całej długości. W Górsku w jeziorze nigdy jeszcze nie było tak dużo 

wody jak przy pierwszej powodzi, że woda dochodziła do działek. 

  

Zenon Podgórski – radny 

160 tysięcy żeby zabezpieczyć pana Rolirada do bardzo dużo. Nigdzie nie można było się 

budować na terenach zalewowych w kierunku Torunia. 

Mamy potężny wał, ale o wał trzeba bardzo dbać i go pielęgnować. Kto wydaje zezwolenia na 

wycinkę drzew i przez wycinkę drzew woda nie ma oporu. Trzeba to kontrolować, wał też 

musi być wykaszany, musi być ochrona wału. 

  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Prawo wodne mówi, że od stopy wału nie można uprawiać gruntów w odległości 3 metrów. 

Odszkodowania dotyczą też dopłat bezpośrednich, dotyczy to rolników, którzy mają zalane 

grunty. 

  

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Na temat wału ze wszystkim się zgadza, ale administratorem jest wojewódzki zarząd. My 

mamy do wału tyle, że możemy go obserwować, bo jak my tego nie zrobimy, to kto to zrobi. 

  

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że powinno się egzekwować koszenie wału. 

  

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że ludzie mogą szczepić się na dur tylko trzeba mieć skierowanie pod lekarza 

pierwszego kontaktu. 

  



Rafał Żelazek – zastępca wójta 

Zaprosił na wystawę prac pana Wiskirskiego, która odbędzie się w GOK-u. 

  

Zbysław Krawulski – radny 

Wnioskuje o opryski na komary. 

  

Mirosław Kwiatkowski – Kierownik Referatu Rolnictwa 

Pan Krawulski mówił, że nie ma czym karmić bydła i nie ma z nikąd pomocy. Pan Kowalski 

Stefan z Cichoradza może dać zielonkę nieodpłatnie, taką złożył deklaracje, tylko 

pan Krawulski musi się z nim skontaktować. 

  

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, kogo zawiadomić, żeby wyegzekwować nie podorywanie wału. 

  

Mirosław Kwiatkowski – Kierownik Referatu Rolnictwa 

Można napisać o tym do właściciela wału i wskazać o jakie odcinki chodzi. 

Właściciele wału mają swoją siedzibę gdzieś indziej, a my mamy tylko pilnować. 

  

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że rolnicy podorywują też drogi. 

  

  

Nikt więcej nie zabrał głosu 

  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXIV sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. 

  

  

                                                                                                     Przewodniczący Rady Gminy 

  

  

                                                                                                           Zbigniew Drewnowski 

  

  

Protokółowała 

Mirosława Mycak 

  

 


